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Protokół nr XVII/2008 
z przebiegu XVII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 25 sierpnia 2008 roku 
 

  
XVII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali posiedzeń Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze 
 Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecni byli: Andrzej Bawłowicz, Lech 
Czura i Mieszko Sibilski, Rafał Gajewski – spóźniony. Radni usprawiedliwili 
swoją nieobecność.  
 Lista obecności radnych i gości - załącznik nr 1 do protokołu  
nr XVII/2008 
  
Ad 1. 
 Krzysztof Sroczyński - Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 13:05 otworzył XVII sesję Rady Powiatu witając 
wszystkich zgromadzonych i zgodnie z listą obecności stwierdził kworum 
zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad oraz materiały i projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił do porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu 
na 2008r. – pkt 7, pakt 1. 

Radni 17 głosami „ZA” przyjęli propozycję rozszerzenia zmian w budżecie  
o autopoprawkę. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek sesji. Rozszerzony 
porządek w poniższym brzmieniu radni przyjęli 17 głosami „ZA”. 
  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie XVII sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany budżetu powiatu na 2008r., (druk  nr 151); 
2) przyjęcia zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu 

Zielonogórskiego na lata 2008-2015”, (druk nr 152); 
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3) zmiany uchwały w sprawie regulaminu przyznawania nauczycielom 
nagród Starosty Zielonogórskiego, (druk 150); 

4) zasad udzielania Stypendium Starosty Zielonogórskiego dla uczniów 
wybitnie uzdolnionych, (druk 153); 

5) wniosku o rozwiązanie z radnym stosunku pracy, (druk nr 154); 
8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
9. Wolne wnioski i zapytania.  
10. Zamknięcie XVII sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 
 Do protokołu z XVI sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. 
 Protokół poddany pod głosowanie. Rada przyjęła 17 głosami „ZA”. 
(Do obradujących dołączył spóźniony Rafał Gajewski, przepraszając  
za spóźnienie – stan radnych 18) 
 
Ad 4. 
 Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 26 czerwca do 25 sierpnia 2008 r. uczestniczył 
w 5 posiedzeniach Zarządu Powiatu i 5 razy pełnił dyżur w biurze Rady. 
Ponadto reprezentował Radę Powiatu, m. in.  

- 12.07 na Dniu Rzeki Odry w Szczecinie, kończący Flis Odrzański, 
- 22.07. uczestniczył w uroczystościach pogrzebowych księdza 

infułata Mieczysława Marszalika, 
- 25.07. wziął udział w Mszy św. i w obchodach Dnia Policji  

w Zielonej Górze, 
- 22.08. współuczestniczył w VII Powiatowych Zawodach MDP  

w Brodach pod nazwą „Chroń las przed zanieczyszczeniami  
i pożarem”. W rozgrywkach uczestniczyły 22 drużyny, zwyciężyła 
grupa z gminy Czerwieńsk. 

Poza tym Przewodniczący podejmował kwestie, m. in.: 
- udzielenia wyjaśnień Radnemu Lechowi Czurze w sprawie 

zapytania o przygotowany przez niego projekt uchwały dotyczący 
diet radnych, złożony radcy prawnemu do zaopiniowania, który nie 
trafił pod obrady,  

- w związku z uchyleniem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
rozwiązanie z radnym stosunku pracy przez Wydział Prawny  
i Nadzoru LUW oraz wniosku firmy ELEWARR Sp. z o.o.  
o usunięcie naruszenia poprzez uchylenie uchwały dotyczącej 
Andrzeja Bawłowicza, 

-  ostateczne udzielenie wyjaśnień w sprawie skargi mieszkanki 
Trzebiechowa na działania Powiatowego Inspektora nadzoru 
Budowlanego oraz Starosty. 

Nikt  z zebranych nie zgłosił pytań 
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Ad 5. 
Edwin Łazicki Starosta Zielonogórski przedstawił Wysokiej Radzie 

informację o przeprowadzonych przetargach w Powiatowym Zarządzie Dróg  
i Starostwie Powiatowym: 

- roboty budowlane i remont budynku Delegatury Starostwa  
w Sulechowie na kwotę 365 146,00 wygrała firma DACH-DOM z Wolsztyna, 

- remont budynku Sali gimnastycznej LO w Sulechowie wykona 
firma GOBUD z Gorzowa Wlkp. za sumę 1 254 382,50. 

Starosta zapoznał radnych z harmonogramem i stanem realizacji robót 
drogowych: 

-  zakończono remonty chodnika w Sulechowie przy ulicach Żwirki  
i Wigury oraz Niepodległości, a także w Świdnicy przy ul. Kosynierów; 

-  prace trwają w Babimoście – poszerzenie drogi nr 1194F,  
w Czerwieńsku droga i chodnik w Płotach, Trzebiechów- budowa chodnika 
Trzebiechów – Mieszkowo, Bojadła – budowa chodnika Bojadła, Pyrnik; 

-  fazie projektowej są zadania: budowa chodnika w Bukowie – 
Sulechów, Zabór – budowa chodnika w Czarnej (projekt celem uzgodnień 
złożono Gminie Zabór), Nowogród Bobrzański – brak kwoty 8.466,94 zł 
wystąpiono do zarządu powiatu w tej sprawie. 

Starosta Edwin Łazicki uczestniczył ze Wicestarostą Ryszardem 
Górnickim i członkami Zarządu w imprezach, festynach, naradach: 
- w Kapitule Olimpiady Lubuskiej, 
- w rozpoczęciu obozu językowego w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii 
w Przytoku, 
- w otwarciu wystawy w Muzeum Ziemi Lubuskiej dotyczącej 
Niepodległości Rzeczypospolitej,  
- w naradzie poświeconej ochronie przeciwpożarowej w Forst, 
- w Starostwie przyjęto grupę 30 młodych Polaków i Niemców 
goszczących w Gminie Babimost w ramach Młodzieżowych Warsztatów 
Samorządowych, 
- w zakończeniu projektu w Komendzie Miejskiej Policji „Zwiększenie 
efektywności przekazu informacji i współdziałania Policji ze służbami 
ratowniczymi w wymiarze transgranicznym”, 
- w otwarciu Flisu Odrzańskiego w Cigacicach i zakończeniu w Szczecinie 

– Dzień Odry, 
- w Święcie Miodu i Wina w Muzeum Etnograficznym w Ochli,-  
- w Święcie Policji w Komendzie Miejskiej w Zielonej Górze  

i w wojewódzkich obchodach Święta Policji we Wschowie, 
- w uroczystościach pożegnania olimpijczyków w Drzonkowie, 
- w Lubuskim Komitecie Monitorującym , 
- wzięliśmy udział w Lubuskim Święcie Plonów w Rokitnie, 
- w obchodach Święta Wojska Polskiego w Czerwieńsku i w Sulechowie, 
- w Dożynkach Gminnych Nowogrodu Bobrzańskiego w Drągowinie  

i Sulechowa w Łęgowie. 
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Ponadto Starosta rozmawiał z Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej 
Teresy  Ozimek na temat dofinansowania do remontów  Domu Pomocy 
Społecznej w Trzebiechowie, w efekcie uzyskał 100 000 zł na rzecz tej 
placówki. Również spotkał się z kadrą medyczną i dyrekcją szpitala w 
Sulechowie, rozmowy dotyczyły rozbudowy szpitala.  

Podpisano umowę na realizację budowy drogi Drzonków – Sucha  
w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. 

W dniach 14 lipca do 1 sierpnia 2008r. był na urlopie , w tym czasie we 
wszystkich spotkaniach uczestniczył Wicestarosta Ryszard Górnicki, który 
obecnie jest jeszcze dwa dni na urlopie. 
 
Ad 6. 

Henryk Jagoda zapytał o termin rozpoczęcia i zakończenia remontu 
budynku Delegatury Starostwa w Sulechowie. Zauważył sprawne odwadnianie 
zastoin wodnych na drodze do Wojnowa, ale poruszył również sprawę naprawy 
mostu łączącego dwa kanały jezior. Dziura była zabezpieczona i niestety 
wypełnienia w chwili obecnej nie ma. Spytał o możliwość postawienia znaków 
ograniczenia prędkości i wysokości dopuszczalnego tonażu. 

Stanisław Okopień podziękował za zakup równiarki. Sprzęt ten sprawnie 
pracuje i polepsza się stan poboczy przy drogach. Poprosił o wycinkę na 
poboczu drogi Ostrzyce – Trzebiechów przedłużenie chodnika o około 30 m, co 
zwiększyłoby bezpieczeństwo dzieci z Borek. A ponadto zaznaczył, że na 
drodze Mieszkowo – Trzebiechów należałoby ograniczyć prędkość.  

Jadwiga Oziemkowska spytała o realizowanie zadań drogowych  
w gminie Zabór. 

Brygida Wróblewska wspomniała o nieprzychylnym dla powiatu 
artykule w Gazecie Lubuskiej dotyczącym sulechowskiego szpitala. 

 
Ad 7/1. 

Skarbnik Powiatu Edyta Dwojak przybliżyła zebranym wprowadzone 
do budżetu powiatu na 2008 rok zmiany – zgodnie z dołączonym do projektu 
uchwały uzasadnieniem. 

Radni nie zgłosili uwag.  
Uchwałę nr XVII/145/2008 w sprawie zmian budżetu powiatu na 2008 

rok ( załącznik nr 2) przyjęto 18 głosami „ZA”. 
 

Ad 7/2. 
Jadwiga Oziemkowska spytała obudowę chodnika w Bukowie. 
Starosta oznajmił, że na posiedzeniu Zarządu omawiano sprawy 

porozumień z gminami o dokończeniu rozpoczętych zadań. 
Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę nr XVII/146/2008  

w sprawie przyjęcia zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zielonogórskiego na lata 2008-2015” (załącznik nr 3). 
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Ad 7/3. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały o zmianie regulaminu 

przyznawania nauczycielom nagród Starosty. 
Uchwałę nr XVII/147/2008 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

regulaminu przyznawania nauczycielom nagród Starosty Zielonogórskiego 
(załącznik nr 4) przyjęto 18 głosami „ZA”. 

 
Ad 7/4. 

Rafał Gajewski spytał czy przyznawanie nagród w następnym roku 
szkolnym nie spowoduje niesprawiedliwego traktowania uczniów klas ostatnich. 

Starosta upewnił wszystkich, iż wybitni i zasługujący na nagrody 
uczniowie na pewno nie zostaną skrzywdzeni, dyrektorzy szkół dbają o dobrych 
uczniów. 

Uchwałę nr XVII/148/2008 w sprawie zasad udzielania Stypendium 
Starosty Zielonogórskiego dla uczniów wybitnie uzdolnionych (załącznik nr 5) 
przyjęła Rada Powiatu jednogłośnie. 

 
Ad 7/5. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że uchwała, która została 
podjęta na XVI sesji została uchylona przez Wojewodę Lubuskiego ze względu 
na brak pisemnego uzasadnienia. Temat jest znany wszystkim, był szczegółowo 
omawiany, i na posiedzeniach poszczególnych Komisji, i na sesji Rady. Firma 
ELEWARR ponownie złożyła wniosek, z którym radni się zapoznali, lecz nie 
wnosi on żadnych nowych faktów, ani dowodów. Wszyscy uznali, iż wniosek 
firmy ELEWARR Sp. z o.o. ma kontekst polityczny i nie można wykluczyć 
związku z pełnieniem funkcji radnego przez Andrzeja Bawłowicza. 
Przypomniał również o fakcie sprawdzenia zasadności zarzutów przez 
poszczególnych radnych w rozmowach, m. in. z pracownikami Elewarr-u. Nie 
znaleziono dowodów na potwierdzenie stawianych zarzutów Andrzejowi 
Bawłowiczowi. Przypomniał również, że sam wniosek jest ogólnikowy i nie 
poparty merytorycznymi dokumentami. 

Jadwiga Oziemkowska oznajmiła, że Andrzej Bawłowicz otrzymał 
wypowiedzenie stosunku pracy otrzymał 19 czerwca i jest to niezgodne  
z prawem. Rada podjęła decyzję dopiero 26 czerwca. 

Bożena Długosz – Radca Prawny poinformowała, iż jeśli zakład chce 
zwolnić pracownika opierając się o art. 52 kp nie musi zwracać się do Rady  
o zgodę. Wspomniała również o możliwości wystąpienia przez Andrzeja 
Bawłowicza na drogę sądową o naruszenie dóbr osobistych. 

Krzysztof Sroczyński nadmienił, iż decyzja Rady wyrazem moralnego 
wsparcia Radnego. Dopytał czy ktoś ma dodatkowe pytania czy wątpliwości.  

Nikt nie zgłosił zastrzeżeń do projektu uchwały. 
Radni jednogłośnie, 18 głosami „ZA” przyjęli Uchwałę nr XVII/149/2008 

w spawie wniosku o rozwiązanie z radnym stosunku pracy (załącznik nr 6). 
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Ad 8. 
Starosta odpowiadając Henrykowi Jogodzie poinformował o planach 

zakończenia robót w delegaturze starostwa na dzień 31.12.2008 r., natomiast do 
końca lutego 2009 r. zaplanowano zakończenie prac w Sali gimnastycznej LO. 
Co się tyczy drogi do Wojnowa - to nie dokonano odbiory prac ze względu na 
niedociągnięcia, m. in. właśnie nierówności i zastoiny wodne przy studzienkach. 
Wykonawca dokona napraw. W sprawie mostku przy jeziorach – sytuacja 
będzie sprawdzona  i odpowiedzieli Starosta w późniejszym terminie. 

 
(Obrady opuścił Michał Bandziak, usprawiedliwiając się wzięciem 

udziału w uroczystościach pogrzebowych) 
 
Marek Szarłata oznajmił, iż zna sprawę i przedstawił stan fan faktyczny. 

Po prawej stronie woda jest wypłukiwana, zostanie zrobione obszalowanie  
i odpływ wody. Przeanalizowana będzie też możliwość postawienia znaku 
zakazującego wjazd o wysokiej masie całkowitej pojazdów. 

Edwin Łazicki objaśnił, Stanisławowi Okopieniowi, iż będzie ustalona 
kolejność prac drogowych przy wykorzystaniu równiarki, wówczas postulat 
radnego zostanie wykonany.  chwili obecnej maszyna pracuje na trasie Jeleniów 
– Jarogniewie. Z każdego przetargu są oszczędności i będą one wykorzystane na 
dodatkowe prace drogowe. 

Jadwiga Oziemkowska dopytała odnosząc się do prac w gminie Zabór, 
czy wszędzie pozostałe środki zostaną przesuwane na dokończenie rozpoczętych 
zadań. 

Marek Szarłata wyjaśnił, że projekt uzgodniono z Gminą, zostanie 
ogłoszony przetarg i z końcem września przewidywane jest rozpoczęcie prac. 

Starosta powiadomił, że uczestniczył w spotkaniu w sulechowskim 
szpitalu i następna sesja zostanie zorganizowana 11.09 w Sulechowie  
i będzie poświęcona problemom szpitala, ale również sprawom budżetu 
powiatu. Na sesję zostaną zaproszeni goście, w tym stowarzyszenia. Wyraził 
zdziwienie opinią, że jest przeciwny budowie szpitala. Budżet powiatu jest 
ograniczony, środki finansowe nie pozwalają na wiele przedsięwzięć, które 
Powiat chętnie by zrealizował. Ponadto ponad dwa lata trwa podjęcie decyzji  
w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie przydzielenia środków unijnych.  

Ireneusz Plechan powiadomił, iż zarząd Stowarzyszenia na Rzecz 
Rozwoju Szpitala w Sulechowie chciałby spotkać się z radnymi. 

 
Ad 9. 

Ryszard Górnicki - Wicestarosta Zielonogórski zapoznał radnych  
o nawiązanej współpracy powiatu z okręgiem mołdawskim w autonomicznej 
Gaugazji. Goszczono 45 dzieci w wieku 13 -15 lat (15 z Białorusi,  
15 z Ukrainy i 15 z Mołdawii). Dzieci otrzymały drobne upominki  
i pamiątki, były bardzo zadowolone, niesamowita radość sprawiły im otrzymane 
Mp3. Przekazano również prezent dla baszkana (przewodniczącego parlamentu) 
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Gaugazji. Planowana jest szersza współpraca z tym regionem, ustalenia będą 
trwały. 

Starosta ogłosił radnym, że rozstrzygnięto przetarg na prowadzenie 
usług bankowych i wygrał go BZ WBK. Cena, którą przedstawił ten bank była  
o połowę niższa od dotychczasowego usługodawcy, czyli PKO BP SA. BZ 
WBK zaoferował 60 zł za prowadzenie jednego konta, zaś PKO BP SA – 120 zł. 

Przewodniczący przypomniał wszystkich o obchodach Dnia 
Województwa Lubuskiego w Gorzowie Wlkp. 30 sierpnia. Nadmienił również o 
Powiatowych Dożynkach organizowanych 07 września  
w Sulechowie. Radni otrzymali zaproszenia. Na dzień 26.08 zaplanowana jest 
pielgrzymka samorządowców, niestety informacja dotarła zbyt późno,  
by móc się zorganizować. 

Ryszard Górnicki wspomniał też o gminnych dożynkach  
w poszczególnych gminach, gdzie radni powiatu są zawsze mile widziani. 

 
Ad 9. 

Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego o godzinie 14:10 
zamknął obrady XVII sesji Rady. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PROTOKOLANT          PRZEWODNICZĄCY RADY  
          POWIATU ZIELONOGÓRSKIEGO 
 

 
  Jolanta Drygas           Krzysztof Sroczyński 

 
 

 


